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   30هزار دستفروش
بازار دستفروشــی در تهران سرانجام ســامان می گیرد و شــهرداری تهران در این مسیر 
مصمم است. براساس آنچه پیش از این شهردار تهران اعلام کرده بود، تهران حدود 30هزار 
دستفروش دارد که در حال حاضر یک ششم آنها در بازارهای محلی فعال هستند. طی دوره 
اخیر شهری، شمار این بازارها افزایش دوبرابری داشته است. 9مردادماه علیرضا زاکانی در 
این باره گفت: »نزدیک به 30هزار دســتفروش در تهران وجود دارد که بخش عمده شــان 
داخل مترو هستند و یک بخش هم در خیابان و معابر قرار دارند و ما به دنبال این هستیم که 
آنها را ساماندهی کنیم.«  هم اکنون ۱0بازار ثابت و مرکز صنفی زیرنظر شرکت ساماندهی 
فعالیت می کنند و این مراکز توسط شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران با هدف 
ساماندهی مزاحمت های شغلی و ایجاد فضای مناسب کسب وکار برای فروشندگان خرد و 
کوچک راه اندازی شده اند. از سویی در سال جاری توسعه و ارتقای خدمات بازارهای عرضه 
گل، مراکز خرید و فروش خودرو و بازارچه های ثابت و محلی با هدف ساماندهی مزاحمت های 
شغلی، حمایت از زنان  سرپرست خانوار و مشــاغل خانگی و کوچک مقیاس در دستور کار 
قرار گرفته است. تا پایان 3ماهه اول امسال تعداد بازارهای محلی از 3۶به ۶۱بازار رسیده و با 
تشریک مساعی شهرداری های مناطق و تعامل سازنده شرکت ساماندهی و شهرداری مناطق 
تعداد بازارهای محلی نسبت به قبل افزایش چشمگیری داشته است و اکنون با فراهم کردن 
بیش از ۸هزار غرفه در این بازارها، فضای عرضه کالا برای بالغ بر ۵هزار دستفروش مهیا شده 

است. در عین حال قرار است تعداد بازارهای محلی شهر تا پایان امسال به ۸0بازار برسد.
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استفاده از نیروهای جوان و توانمند در پست های مدیریتی

لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصاد شــهری شهرداری تهران: بایستی فضای مناســب برای جوانانی که تعلق 
سازمانی دارند، ایده های آنان قابلیت اجرایی دارد و موجب بهبود فرایندها می شود، مهیا کنیم. ایجاد بانک اطلاعاتی 

از نیروهای جوان متخصص  و استفاده از نیروهای جوان و توانمند در پست های مدیریتی در دستورکار است.

انتخاب پیمانکار واحد برای نگهداری بزرگراه ها
جلال بهرامی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران: برای ارتقا و بهبود سطح خدمات رسانی به مردم، 
معابر باید یک متولی داشته باشد؛ به همین دلیل با هماهنگی معاونت فنی، عمرانی و معاونت خدمات  شهری 

به دنبال یک پیمانکار واحد برای نگهداری از هر بزرگراه  در پایتخت هستیم.

چرا کارگران و کارمندان باید مالیات بر ارزش افزوده بپردازند؟
همه می دانند که مالیات کارگران و کارمندان قبل از آنکه حقوق 
خود را دریافت کنند به طور اتوماتیک از حقوق شان کسر می شود؛ 
در نتیجه سهم خود را از مالیات پیشاپیش پرداخته اند. اینکه دوباره 
هنگام خرید اجناس یا استفاده از خدمات شهری و عمومی مجبور 
به پرداخت مالیات بر ارزش افزوده شــوند انصاف نیست. آن هم 
درحالی که این قشر از مردم نسبت به مشاغل آزاد از حقوق و مزایای 
بسیار کمتری برخوردارند. ضرورت دارد مسئولان ضمن اصلاح 

قانون، این قشر را از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده معاف کنند.
ناصری از تهران

فروشگاه های زنجیره ای کسب وکار خرد را از رونق انداخته
چند سالی است که فروشگاه های زنجیره ای و بزرگ با تبلیغات 
گسترده و ارائه قیمت هایی پایین تر از بازار و با اقساط بلندمدت، 
کسب وکارهای کوچک و مغازه ها را تحت تأثیر قرار داده و کارشان 
را کساد کرده اند. این قبیل فروشگاه ها در تمام دنیا وجود دارند 
و کسی هم مخالف تاسیس و وجودشــان نیست اما بهتر است 
سازوکاری مشخص شود تا فعالیت کســب وکارهای کوچک 

تحت الشعاع این فروشگاه ها قرار نگیرد و از رونق نیفتد.
مصباح از مشهد

ورود و خروج ساکنان محدوده طرح ترافیک بدون زمان باشد
افرادی که ساکن مناطق محدوده ترافیک هستند طبق قانون 
می توانند یک بار ورود و خروج رایگان داشــته باشند. این طرح 
بسیار خوب است و جای تشکر دارد اما برای آن بازه زمانی تعیین 
شده که این کار را برای افرادی که قادر نیستند به هر دلیلی در 
آن بازه تردد کنند، مشکل کرده است. از شهرداری درخواست 
داریم تا با برداشــتن و لغو این محدودیت زمانــی، کار را برای 

ساکنان این مناطق راحت تر کنند.
عرب سرخی از تهران

دریاچه ارومیه از نمک پاکسازی و نمک آن صادر شود
متأسفانه شاهد خشک شــدن تدریجی دریاچه ارومیه بودیم 
و ظاهرا امیدی هم به احیای دوباره آن نیســت. در حال حاضر 
سراسر دریاچه از نمک پوشیده شده و توفان های فصلی موجب 
بلند شدن نمک و شورکردن خاک مناطق اطراف می شود که این 
موضوع نه تنها مشکلات تنفسی برای اهالی اطراف این دریاچه و 
مناطق نزدیک به آن به وجود می آورد بلکه موجب خشک شدن 
خاک این مناطق و آسیب به محصولات زراعی و باغات آنها هم 
خواهد شد. بهتر است با برداشت نمک این دریاچه و پاکسازی 
آن ضمن استفاده و صادرکردن این نمک هم ارزآوری کنیم و 

هم جلوی آسیب های ناشی از آن را بگیریم.
مردانی از ارومیه

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

روز گذشته در یکصدوشــصت ونهمین جلسه شورای شهر 
تهران، اعضای پارلمان شهری طبق روال هر جلسه، نکاتی را 
در قالب تذکر پیش از دستور نسبت به شهرداری تهران مطرح 
کردند و به دنبال آن، نکات شهرداری به مطالبات نمایندگان 

مردم پیگیری و پاسخ داده شد.

جلب شهردار ناحیه، برای جلوگیری از قطع درختان منطقه یک
مهدی عباسی، رئیس کمیســیون معماری و شهرسازی شورای 
شهر تهران روز گذشته در تذکر پیش از دستور خود با اشاره به قطع 
درختان در بوســتانی در منطقه یک تهران گفت: »در شهر، هزار 
علت و بهانه است که یک کاری انجام دهیم و هر روز یک نفر سندی 
می کند و در محاکم قضایی رأی می گیرد. مگر می شــود در روز  رو 
روشن با بولدوزر درختان را از جا بکنند و به جای آن بگویند که نهال 
می کاریم. اساسا مگر نهال جبران درخت را می کند. آنجا فضای سبز 

بود و مالک می توانست مجوز بهره برداری براساس قانون فضای سبز 
را بگیرد، اگر پرونده این ملک به شورا می آمد قطعا رأی باغ می گرفت 

و این یک کوتاهی است که شهرداری باید پاسخ دهد.«
در همین رابطه، سیدمهدی صباغ، شهردار منطقه یک به همشهری 
گفت: »متأسفانه صبح روز شــنبه، با رأی دادگاه حقوقی تهران و 
حضور یگان ضربت کلانتری۱۲۲ دربند، درختان بوستان کوهپایه 
جمع آوری شد تا رأی دادگاه اجرایی شود. این اقدام بدون هماهنگی 
با شهرداری منطقه یک انجام شد و شهردار ناحیه۲ منطقه نیز که 
به منظور جلوگیری از قطع درختان در صحنه حاضر بود، توســط 
کلانتری جلب شد تا رأی صادر شده در این فصل نامناسب به اجرا 
درآید. پیش از این، حفظ بوستان کوهپایه طی سال های گذشته 
در دستور کار منطقه یک قرار داشــته و درخواست قانونی خرید 
پارک نیز توســط دادگاه، مورد پذیرش قرار نگرفته و متأســفانه 
مرجع قضایی با صدور دادنامه هایی رأی را قطعی و لازم الاجرا کرده 
و ضابطین قضایی اقدام به جمع آوری درختان کرده اند. قابل ذکر 
است که شهرداری منطقه یک مراتب عدم جابه جایی درختان در 
این فصل را صراحتا اعلام داشته که مورد قبول مراجع قضایی قرار 

نگرفته است.«

تخریب ساختمان های غیرمجاز منطقه19 ادامه دارد
همچنین پرویز ســروری، نایب رئیس شورای شــهر تهران در 
تذکری با بیان اینکه انتظار داشــتیم بررســی موضوع حادثه 
شــهرک احمدیه مانع تخریب ســازه های ناایمن نشــود و به 
متخلفان جایزه داده نشــود، گفت: »بنده درخواست دارم که 
با تمام قدرت پیگیری شــود که تخریب در خلازیر با قدرت و 
جدیت بیشــتر صورت گیرد. نباید تخریب ها متوقف شود زیرا 
این اثر بدی بر ادامه کار دارد و احســاس می شــود کسانی که 
ساخت وسازهای غیرمجاز انجام می دهند تشویق که مسیر باطل 

خود را ادامه دهند.«
در همین رابطه، تورج فرهادی، شــهردار منطقه۱9 به همشهری، 
گفت: »تخریب  ساختمان های غیرمجاز در منطقه۱9 حتما ادامه 
پیدا خواهد کرد و درحال حاضر برنامه ریزی ســایر تخریب ها در 
دســتور کار قرار گرفته و قطع به یقین هیچ توقفی در کار ما ایجاد 
نشده است. صبح روز گذشته شهردار تهران از سایت های جدیدی 
که قرار است تخریب شود، بازدید داشتند و دستورات لازم صادر شد 
تا امکانات و ماشین آلات تامین شود و مابقی ساختمان های غیرمجاز 

تخریب خواهند شد.«

گزارش کار امروز

اربعین حسینی یک ابررخداد بین المللی تمدن ساز است اربعین حسینی یک ابررخداد بین المللی تمدن ساز است 
که عشق به امام حسین علیه الســام و محبتی که در دل که عشق به امام حسین علیه الســام و محبتی که در دل 
انسان ها ایجاد کرده توانسته این حجم بزرگ آیین مذهبی انسان ها ایجاد کرده توانسته این حجم بزرگ آیین مذهبی 

و تمدنی را شکل دهدو تمدنی را شکل دهد.. محمدامین توکلی زاده، معاون امور  محمدامین توکلی زاده، معاون امور 
فرهنگی و اجتماعی شــهردار تهران که برای ارائه گزارش فرهنگی و اجتماعی شــهردار تهران که برای ارائه گزارش 
عملکرد برنامه های محرم و اربعین به صحن شورا آمده بود با عملکرد برنامه های محرم و اربعین به صحن شورا آمده بود با 
بیان این مطلب گفت: »اربعین یک کار مردمی است و سعی بیان این مطلب گفت: »اربعین یک کار مردمی است و سعی 
کردیم امسال از مشــارکت عظیم مردمی استفاده کنیم و کردیم امسال از مشــارکت عظیم مردمی استفاده کنیم و 
قرارگاه ها و مناطق هم نقش پشتیبانی کننده خواهند داشت. قرارگاه ها و مناطق هم نقش پشتیبانی کننده خواهند داشت. 
در اربعین مردم عراق اصل هســتند؛ به گونه ای که در اربعین مردم عراق اصل هســتند؛ به گونه ای که 4۰4۰هزار هزار 

موکب برپا می شود و ما هم در کنار آنها به ارائه خدمات برای موکب برپا می شود و ما هم در کنار آنها به ارائه خدمات برای 
زائران می پردازیم.« به گفته او، کمیته های تخصصی اربعین زائران می پردازیم.« به گفته او، کمیته های تخصصی اربعین 
در شهرداری تهران تشکیل شده و از پنجم صفر همزمان در شهرداری تهران تشکیل شده و از پنجم صفر همزمان 
با برگزاری مراسم آیین بدرقه، عملیات بزرگ اربعین آغاز با برگزاری مراسم آیین بدرقه، عملیات بزرگ اربعین آغاز 
می شود و در اقدامات شهرداری از عنوان محبان الرضا)ع( می شود و در اقدامات شهرداری از عنوان محبان الرضا)ع( 
استفاده خواهد شد تا پیام خوبی از خادم بودن شهرداری در استفاده خواهد شد تا پیام خوبی از خادم بودن شهرداری در 

مراسم اربعین مخابره شود.مراسم اربعین مخابره شود.

پنجم صفر؛ آغاز عملیات بزرگ اربعین
 معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهردار تهران: 4۰هزار موکب

 در مراسم اربعین حسینی برپا می شود

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

   مهندسی حشدالشعبی در رفع خطر گلوگاه ها
برقراری امنیت زائران هم موردتوجه مدیریت شــهری قرار گرفته 
است و آنطور که محمد امین توکلی زاده عنوان کرده: »سال گذشته 
مسیرهای پرخطر مانند مهران تا کوت یا ســامرا به کاظمین را که 
زائران ایرانی در ایام اربعین به آنها هم سفر می کنند، شناسایی کردیم 
و با کمک واحد مهندسی حشدالشعبی این گلوگاه ها رفع خطر شدند 

و زائران با امنیت کامل می توانند در آنها تردد داشته باشند.«

   استقبال از محرم شهر
معاونت امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران در دهه سوم محرم 
اقدام به برگزاری برنامه محرم شــهر در میدان آزادی کرده اســت. 
محمدامین توکلی زاده در جریان ارائه گزارش به این برنامه هم اشاره 
و عنوان کرد: »برپایی حسینیه کودک، کشتی سفینه النجاه، ایجاد 
غرفه برای صدور گذرنامه زیارتی، برپایی نمایشگاه ملزومات اربعین 
و... بخش های مختلف این برنامه هستند که مورد استقبال شهروندان 

قرار گرفته است.« 

   مردم، پای کار محرم
برنامه ریــزی بر محور خانــواده و نوجوانان و جوانــان، رویکرد این 
دوره مدیریت شهری اســت که توکلی زاده با بیان این مطلب گفت: 
»برنامه های محرم حاصل تلاش مردم اســت و دستگاه ها و نهادها 
نقش تسهیلگری داشته اند. امســال هم محرمی متفاوت داشتیم؛ 
معاونت خدمات شهری در مناسبت های مذهبی پیشگام بود و مناطق 
هم با فراهم کردن زیرساخت ها و برپایی موکب ها و نظافت محیطی 
کمک کردند. معاونت حمل ونقل نیز در ایام مناسبتی ازجمله تاسوعا 
و عاشورا در کنار عزاداران حســینی بود و خدمات خوبی ارائه شد. 
همچنین با هنرنمایی ســازمان زیباسازی و با مشارکت هنرمندان، 
شاهد سیاه پوش شدن شهر تهران بودیم.« برپایی خیمه عاشورایی 
در میدان هفت تیر، برپایی نمایشگاه عطر سیب و اجرای برنامه های 
فرهنگی در بهشت زهرا)س( و... اهم برنامه هایی هستند که توسط 

معاون امور اجتماعی فرهنگی شهرداری تهران به آنها اشاره شد.

   اجرای طرح آرمان شهر
امسال به واســطه اینکه ایام محرم و صفر با تابستان همزمان شده، 
وظیفه ویــژه ای را در حوزه دانش آموزی تعریــف کردیم و علاوه بر 
حمایت از موکب ها، بــه تقویت مراکز دینی و اجرای طرح شــهید 
آرمان پرداختیم. توکلی زاده با بیان این مطلب، گفت: »تقویت بنیاد 
هیئت در بین دانش آموزان و نسل آتی یکی از مأموریت هایی بود که 
در پیش گرفتیم؛ به نحوی که هم در مساجد شاهد تشکیل هیئت های 
دانش آموزی بودیم و هم در بوســتان ها ایــن هیئت ها با تولی گری 

نوجوانان شکل گرفت.«

طــی یکصدوشــصت ونهمین  

نطق
جلسه روزگذشته شورای شهر 
تهران، سیداحمد علوی، رئیس 
ســتاد توان افزایــی ســازمان های مردم نهاد و 
سمن های شــهر تهران، در نطق پیش از دستور 
خود به مناســبت ۲۲مردادماه، روز تشکل های 
مردمی و مشارکت اجتماعی، گفت: امروز روز ملی 
تشکل ها و مشارکت اجتماعی در تقویم ملی است 
و ستاد سمن های شــهر تهران با محوریت شعار 
»مشــارکت اجتماعی، ســرمایه ملــی« ویژه 

برنامه های این هفته را برگزار می کند.
او با اشاره به اینکه مشارکت اجتماعی در شرایط 
فعلی جامعه، مهم ترین سرمایه ملی و نیاز جامعه 
ماست، گفت: مدیریت شهری تهران هم به عنوان 
یک نهاد اجتماعی در برنامه هــا و فعالیت های 
خود، مشارکت شــهروندان و سرمایه اجتماعی 

را جدی بگیرد.
علوی به اهم مطالباتی که در تعامل و گفت وگو 

با نمایندگان این تشــکل ها به دست آمده است، 
اشاره کرد و گفت: تدوین و تنظیم طرح حمایت و 
توان افزایی تشکل های مردمی در حوزه مدیریت 
شهری و در اختیار گذاشتن ظرفیت ها و لجستیک 
شــهرداری بــرای فعالیت تشــکل ها و تعیین 
کرسی های حقوقی برای نقش آفرینی تشکل ها در 
حوزه تصمیم سازی  آنان ازجمله بررسی طرح ها و 
لوایح در کمیته ها و کمیسیون های تخصصی و 
صحن شورای اسلامی شهر تهران و فراهم آمدن 
امکان دیده بانی و ارائــه گزارش های مردمی به 

شورای اسلامی شهر تهران ازجمله آنان است.
عضو شــورای شــهر تهران احصای پروژه ها و 
برنامه های قابل واگذاری به تشــکل ها از طرف 
مدیریت شــهری و اعلان عمومی آن، حمایت 
از تشکیل پارلمان تشــکل های فعال در حوزه 
مدیریت شــهری و اختصاص منابــع لازم برای 
ایجاد نخســتین مرکز توانمند سازی  تشکل ها و 
گروه های جهادی در حوزه مدیریت شــهری و 

برگزاری دوره آموزشی از دیگر مواردی دانست 
که درگفت و گو و تعامل با نمایندگان تشکل های 
مردمی به دست آمده است. او بیان کرد: رسمیت 
یافتن مدیریت شهری به  عنوان نهاد مرجع اعطای 
مجوز فعالیت سمن های تخصصی در موضوعات 
مرتبط با مدیریت شهری را پیگیری و با مراجع 
مربوطه مذاکره کردیم و شهرداری تهران در حوزه 
گفتمان سازی، شبکه ســازی، هوشمندسازی و 
توانمندسازی تشــکل های مردمی با مشارکت 

ستاد سمن ها همراهی و اهتمام خوبی داشت.
علوی ادامه داد: تعیین ســازوکارهای حقوقی و 
مالی برای فعالیت بیشتر تشــکل در حوزه های 
عملیاتی و فعالیت های اجرایی از طریق تدوین 
و تصویب نظامنامه مشــارکت تشکل ها و حوزه 
مدیریت شــهری و حمایت از ایجاد یک رسانه 
جامــع در حوزه تشــکل های مردمــی و ایجاد 
اندیشکده و خانه تشکل ها در سطح تهران از دیگر 
موارد است. عضو شورای شهر تهران اضافه کرد: 

در این فرصت پس از گذشت بیش از ۱۵سال از 
تأسیس این ستاد در شورای اسلامی شهر تهران 
از همه عزیزان تقاضا می کنم همه با هم و با کمک 
مدیران شــهری با یک عزم جهادی، ساماندهی 
مسائل تشکل های مردمی را در اولویت قرار دهیم.

 ساماندهی دستفروشــان، موضوعی اســت که این روزها 
در اولویت های مدیریت شــهری قرار گرفته اســت. ابتدا از 
دستفروشان حریم تئاتر شهر آغاز شد و پس از آن دستفروشان 
تجریش هم ساماندهی شــدند و حالا کسبه بازار با تجمع در 
خیابان بهشت، خواستار جمع آوری دستفروشان این منطقه 

شهری شدند. در پی تجمع بازاریان تهران در خیابان بهشت، 
نایب رئیس شورای اسامی شهر تهران تأکید کرد: نمی توان 
حق کسانی را که بیمه، مالیات و اجاره می دهند، نادیده گرفت. 
صبح امروز گروهی از کسبه بازار تهران با حضور در این تجمع بر 
لزوم ساماندهی دستفروشان تأکید کردند. پرویز سروری هم در 
این باره گفت: باید برای دیگر شهروندان همچون دستفروشان 
نیز فکری کرد، اما نباید حق فروشندگان تضعیف شود. به گفته 
سروری، حتماً باید ســخنان این فروشندگان شنیده شود و 
اقدامات مؤثری از سوی شــهرداری تهران نسبت به حمایت 

از این افراد شکل بگیرد. همچنین رئیس کمیسیون سامت، 
محیط زیست و خدمات شهری شورای اسامی شهر تهران از 
لزوم ساماندهی دستفروشان بازار بزرگ تهران سخن گفت. 
به گفته مهدی پیرهادی، باید برای دستفروشان فکری کرد، اما 
نباید حق فروشندگان تضعیف شود. وی با بیان اینکه به بنده 
خبر دادند که تعدادی از بازاریان در اعتراض به  دستفروشی 
مغازه های خود را تعطیل کرده اند، گفت: تعدادی از این افراد 
مستأجر هستند و نســبت به  دستفروشی اعتراض دارند و از 

شهرداری می خواهیم به سخنان این فروشندگان توجه کنند.

ضرورت توجه به فعالیت مساجد در محلات
نمایندگان شورای شهر تهران در واکنش به گزارش معاونت 
امور اجتماعی فرهنگی شهرداری تهران، مواردی را مطرح 

کردند و خواستار توجه به فعالیت مساجد در محات شدند.

پرویز سروری، نایب رئیس شورا: در این دوره 
شاهد هســتیم که از نام ها خبری نیست، بلکه 
همه کار می کنند و امروز شهر شاهد یک تحرک 
فرهنگی اجتماعی اســت که البتــه صرفاً کار 
شهرداری نیست، اما این نهاد توانســته هم افزایی و یکدلی با سایر 

دستگاه ها را ایجاد کند که اقدامی ارزشمند است.

مهدی اقراریــان، رئیس کمیته نظارت و 
حقوقی: معاونت اجتماعی توجــه خود را به 
نوجوانان معطوف کرده که قابل تقدیر اســت و 
دست تک تک پاکبانانی که ایام محرم زباله ها را 
از سطح شهر جمع آوری کردند، می بوسم. ادغام معاونت اجتماعی و 
فرهنگی شهرداری تهران با سازمان فرهنگی - هنری برای جلوگیری 
از هدررفت منابع و موازی کاری پیشــنهادی است که درخواست 

داریم نسبت به آن توجه ویژه ای صورت بگیرد.

میثم مظفر، رئیــس کمیته بودجه: ایجاد 
المان هــای حجمــی و ســازه های نــوری 
بین الحرمین، از سرگذشت، رویداد محرم شهر 
در میــدان آزادی و... از برنامه هــای خــوب 
شهرداری تهران بود. شهرداری تهران بی منت از تمام هیئات حمایت 

کرد و به صورت خودجوش هیئت های بزرگ، حمایت مالی شدند.

ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه وبودجه: 
ایجاد کشتی نجات در میدان آزادی اقدام مثبتی 
بود که با جدیت مدیرعامل ســازمان فرهنگی 
هنری در دهه سوم محرم که فضا آرام تر است، 
صورت گرفت. برنامه های جنبی نیز جذابیت طرح را دوچندان کرده 

که قابل تقدیر است.

سیدمحمد آقامیری، رئیس کمیته عمران: 
بیش از ۲هزار مســجد در تهران وجود دارد که 
باید به عنوان محور محلات درنظر گرفته شود. 
مساجد باید پایگاه هایی باشند که برنامه هایی 

برای خانواده ها برگزار کنند.

پاسخ به مطالبات اعضای شورای شهر
فرناز محمدزادهتذکر

روزنامه نگار

سیدمحمد فخاردرشهر
روزنامه نگار

لزوم اعطای مجوز فعالیت برخی از سمن ها توسط مدیریت شهری

سامانه حمل ونقل جانبازان و 
معلولان فعال خواهد ماند

قدم زدن بر ســنگفرش های شهر و اســتفاده از خودرو برای 
رسیدن به مقصد در زندگی بسیاری از افراد به یک روال عادی 
تبدیل شده است، اما این اتفاق برای افراد جانباز یا معلول که 
با مشکلات حرکتی، روزهای خود را سپری می کنند، داستان 

دیگری دارد.
شهروندان تهرانی که به هر دلیلی رنج یک نقص عضو یا مشکل 
حرکتی را به دوش می کشند اگر از گزینه خودروی شخصی 
یا کمک اطرافیان برخوردار نباشــند، باید به گزینه ســامانه 
حمل ونقل جانبازان و معلولان پناه ببرند و از این طریق، خود 

را از چاه عمیق گوشه نشینی بیرون بکشند.
ایده ایجاد سامانه حمل ونقل ویژه جانبازان و معلولان، نزدیک 
به یک دهه پیش با هدف حمایت از این دســته از شهروندان 
تهرانی در شــهرداری کلید خورد؛ هر چنــد از منظر قانونی، 
شهرداری تهران وظیفه ای در این حوزه بر عهده نداشت، اما به  
منظور پاسخگویی به مطالبه شهروندان، این سامانه با تکیه بر 

چند دستگاه اتوبوس فعالیت خود را آغاز کرد.
فعالیت این سامانه چنان گسترده شد که به  گفته سرپرست 
مدیریت سامانه جانبازان و معلولان تا کنون نزدیک به ۴هزار و 
۴00مشترک اعم از جانباز و معلول در این سامانه عضو هستند

و برای شــهروندان معلول و جانباز تهــران از چنان اهمیتی 
برخوردار است که اخبار ضد  و نقیض در رابطه با شیوه فعالیت 
خودروهای ســامانه به دغدغه اصلی مخاطبان این سیستم 
حمل ونقل تبدیل شد. ماجرا این بود که چندی پیش معاون 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران اعلام کرد: »قرار است 
ســامانه حمل ونقل جانبازان و معلولان کــه تاکنون زیرنظر 
شرکت واحد اتوبوسرانی فعالیت می کرد به سازمان تاکسیرانی 

واگذار شود.«
با وجود آنکه مهــدی علیــزاده، مدیرعامل شــرکت واحد 
اتوبوســرانی تهران بارها تأکید کرده است: »همان خدمات 
بدون ذره ای تغییر و خلل به این قشــر از شــهروندان ارائه 
خواهد شــد«، اما نگرانی افــراد دارای معلولیــت و اعضای 
شورای شــهر فروکش نکرد. جمعی از افراد دارای معلولیت 
به  منظور پیگیری مطالبه شــان ۱۷مردادماه در اعتراض به 
واگذاری ســامانه حمل ونقل جانبــازان و معلولان به بخش 
خصوصی، مقابل شورای شــهر تهران تجمع کردند و جعفر 
تشکری هاشمی نیز در جلسه روز گذشته -۲۲مرداد- به این 
موضوع پرداخت و گفت: »هفته گذشته معلولان پشت در شورا 
تجمع کردند و وقتی باخبر شدند که چنین مصوبه ای تصویب 
شده محل را ترک کردند چرا که تصور می کردند شورای شهر 
حامی معلولان اســت، اما در این روزها شــنیدیم که سامانه 
حمل ونقل معلولان به مکان شیر پاســتوریزه منتقل شده و 
امروز صبح هم با خبر شــدیم که همه وســایل نقلیه مربوط 
به حمل ونقل جانبازان و معلولان به محل شــیر پاستوریزه 

منتقل شده است.«
این تذکر موجب شد تا شــرکت واحد اتوبوسرانی بار دیگر بر 
موضع قبلی خود تأکید و خیال معلولان را راحت کند؛ به  گفته 
روابط  عمومی این شرکت، خدمات به معلولان و جانبازان بدون 

هیچ تغییر و همچون گذشته ارائه خواهد شد.

 واکاوی ماجرای قطع شبانه 
درختان خیابان ولیعصر

اخیرا در فضای مجازی فیلمی با عنوان »درخت کشی در خیابان 
ولیعصر « منتشر شده که درآن فیلم، به ثبت میراث خیابان ولیعصر 
اشاره داشته و قطع آنان را بدون مجوز میراث، غیرقانونی عنوان 
کرده اســت. در همین رابطه معاون خدمات شهری شهرداری 
منطقه یک، با اعلام این خبر و با بیان اینکه طبق دستور سازمان 
بوستان ها درختان خشکی که پلاک شان در سامانه نهال ثبت و 
امور مربوط به کمیسیون ماده ۷ آنها انجام شده، باید به فوریت 
از شهر جمع آوری شــوند، افزود: »بر این اساس به دلیل بادهای 
اخیر و با توجه به اینکه به سمت فصل پاییز و وزش بادهای شدید 
و بارش های فصلی پیش می رویم و احتمال ســقوط درختان و 
خطرآفرینی برای جان و مال شهروندان وجود دارد، طرح حذف 

درختان خشک پایتخت آغاز شده است.«
احســان صفایی ادامه داد: »قطع و جمع آوری درختان محدوده 
خیابان ولیعصر نیز در ادامه این سیاســت و به فوریت انجام شد 
تا با معتدل شدن هوا کاشت مجدد و جوان سازی درختان انجام 
شود.«  او با بیان اینکه درختان سبز خیابان ولیعصر هم با توجه به 
اینکه در نهر کاشته شده اند، ریشه های مستحکمی ندارند، یادآور 
شد: »در بهار امسال ۲ درخت خیابان ولیعصر بر اثر وزش بادهای 
شدید از محل خود خارج شــدند. درختان خشک هم به مراتب 
آسیب پذیری بیشتری دارند و حادثه آفرین خواهند بود.«  صفایی با 
اشاره به اینکه تصمیم قطع درختان خیابان ولیعصرتوسط سازمان 
بوستان ها گرفته شده و در دستور کار قرار دارد، ادامه داد: » اینکه 
قطع درختان شبانه انجام شده دلیل بر مخفی کاری نیست بلکه 
به این دلیل است که خیابان ولیعصر در شب خلوت و خطر قطع 

درخت در این زمان کمتر است.« 
معاون خدمات شهری شــهرداری منطقه یک اضافه کرد: »کار 
قطع همه درختانی که در سطح شهر، ثبت سامانه نهال شده اند، 
انجام می شــود؛ مگر اینکه درختی عمدا خشــک شده باشد و 
شــهرداری پیگیر بحث مالی آن با مالکین باشد که آن درختان 
دست  نخورده اند.«  او با بیان اینکه کمیته ای به نام کمیته صیانت 
از درختــان خیابان ولیعصر در شــهرداری داریم، یادآور شــد: 
»مسئولیت این کمیته این است که در مناطقی که محور ولیعصر 
در آن واقع شده است، وضعیت درختان را رصد و درخصوص حفظ 

و نگهداری آنها دستورالعمل صادر می کند.«
صفایی درخصوص موضوع ثبت میراثی بودن خیابان ولیعصر و 
لزوم مجوز میراث  برای اقدام در این خیابان که در برخی رسانه ها 
مطرح شده، توضیح داد: » ممکن است خود خیابان ولیعصر بحث 
میراثی داشته باشد، اما درختان خشک آن که جزء میراث حساب 
نمی شوند؛ ضمن اینکه تعهد ما در این محور این است که درخت 
خشک بعد از حذف حتما به صورت روتبال و با بن بالا جایگزین 
شود.« معاون خدمات شهری شهرداری منطقه یک افزود: »در 
اردیبهشــت امســال واکاری حدود 30 اصله درخت به صورت 
روتبال با بن ۵0 در خیابان ولیعصر داشتیم و برای زمان فعلی، باید 
درختان خشک حذف و کنده کشی شوند و فضا آماده شود تا در 
فصل پاییز که امکان کاشت مهیا می شود کاشت درختان روتبال 
چنار جهت جایگزینی و جوان سازی شــروع شود؛ برای این کار 
تعدادی درخت تهیه کردیم که در انبار فضای سبز منطقه موجود 
است و سازمان بوستان ها هم برای جبران کسری درخت، اعلام 

آمادگی کرده است.«

مطالبه بازاریان برای ساماندهی دستفروشانلیا شریف؛ روزنامه نگار
شهرداری تهران عزم خود را برای ساماندهی دستفروشان جزم کرده است

تعدادی از کســبه محور 15خرداد و بازاریان روز 
گذشــته در خیابان بهشــت مقابل شورای شهر 
و شــهرداری تهران تجمع کردند و خواســتار 
جمع آوری دستفروشــان محدوده بازار تهران 
شدند. تجمع کنندگان بلند فریاد می زدند: »زاکانی 
دستفروشــان رو جمع کن«. در راستای همین 
مطالبه، همشهری گفت وگویی با مسعود رنجبریان، 
مدیرعامل شرکت حریم بان و شهربان انجام داده 
است. این مقام مسئول با بیان اینکه امروز شاهد 
پدیده نابهنجار دستفروشــی در محدوده بازار 
هســتیم، گفت: »حدود 7۰۰تا 8۰۰دستفروش در 
محدوده بازار بساط گســتری می کنند و با وجود 
پیگیری و هماهنگی از سوی شهرداری منطقه 12و 
شهرداری تهران هنوز در ساماندهی این موضوع 
موفقیت حاصل نشده است. البته حدود 2یا 3 ماه 
گذشــته در محدوده 15خرداد طرح جمع آوری 
دستفروشان اجرا و از بساط گستری دستفروشان 
جلوگیری شــد، اما بنا بر دلایلــی این رویه طی 
چند ماه کمرنگ شد و برخاف تاش های شهرداری 

منطقه 12و شرکت شهربان و حریم بان، طرح به نحو 
احسن اجرایی نشد و شاهد وضعیت نامناسب بازار 

هستیم.«

نیروی انتظامی پشتیبانی کند
رنجبریان در ادامه به ضرورت حضور نیروهای فاتب 
و انتظامی هم اشــاره و عنوان کرد: »امروز کسبه 
محدوده 15خرداد و راسته های بازار به وضعیتی 
که توسط دستفروشــان در این محور رقم خورده 
اســت، اعتراض دارند. خواسته شان جمع آوری 
دستفروشان و جلوگیری از بساط گستران است 
و در راســتای همین مطالبه جلساتی با محوریت 
شهرداری منطقه 12برگزار و مقرر شد با پشتیبانی 
و کمک نیروهای فاتــب و انتظامی هماهنگی های 
لازم انجــام شــود و موضوع دستفروشــی در 
منطقه 12خاصه در بازار تهــران را مرتفع کنیم.« 
به گفته این مقام مســئول، اکثر دستفروشان این 
محدوده افراد نیازمند نیســتند، بلکه لیدرها و 
منفعت طلبانی هستند که از طریق دستفروشان 

این محدوده، درآمد نامشــروع کسب می کنند. 
آنطور که رنجبریان عنوان کرده پس از جمع آوری 
دستفروشــان در محور 15خرداد، جمع آوری و 
پاکسازی راسته های بازار تهران هم انجام می شود.

دستفروشانبازارجمعآوریمیشوند
مکث

آنچه در مناطق می گذرد
مهــم تریــن اقدامــات مدیریــت شــهری در کــف مناطــق رخ می دهد 
و همشــهری در پــی مطالبــه گری از شــهرداری هــای مناطق اســت تا 

مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

رشد 3 برابری صدور پروانه 
علی اصغر کمالی زاده، شهردار منطقه ۴: از ابتدای سال تا کنون ۴۴۰ پروانه در منطقه ۴ صادر شده است که نسبت 
به مورد مشابه سال گذشــته)۱۵۰(، ۳۰۰درصد رشــد تعداد پروانه داشــته ایم. همچنین ۵۳۳پرونده دارای بند 
»ت« در منطقه ۴ وجود دارد که با همکاری نواحی ۹گانه در مرحله مذاکره با مالکان، صدور ابلاغ و اخطار است.

حل مشکل 11آسانسور در متروی تهران
مسعود درستی، مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه: گواهینامه ۱۱دستگاه آسانسور در ایستگاه های 
برج میلاد، بوســتان گفتگو، هلال احمــر در خط7 و ایســتگاه مهدیه نهایی و اخذ شــده اســت و همچنین بیش از 

۹۰درصد اقدامات مربوط به اخذ گواهینامه استاندارد آسانسور ایستگاه اقدسیه انجام شده است.

منطقه 
نشست هم اندیشی علی اکبر حسینی محراب، استاندار خوزستان 1

با ســیدمهدی صباغ، شــهردار منطقه یک تهران به منظور تعامل و 
هماهنگی برنامه های پیاده روی اربعین در خرمشهر برگزار شد.

منطقه 
پیگیری های منطقه 2 برای مهیاشدن امکانات میزبانی از زائران در 2

مرز زرباطیه صورت گرفته است.

منطقه 
طرح نگهداشــت شــهر با محوریت رســیدگی ویــژه بر ســطح منطقه، 4

سدمعبر، تفکیک پسماند، رسیدگی به المان های شهری  و بوستانی، 
فضاهای سبز شهر، آسفالت معابر، پیاده روها، رفت وروب و... آغاز شد.

منطقه 
تونل ســایه بانی به طول 7۰۰متر، مجهز به مه پاش و کولر در مسیر 3

عبور زائران حســینی)ع( در پایانه مرزی چذابــه و نقطه صفر مرزی 
ایران و عراق ساخته شد.

منطقه 
روکش و لکه گیری آسفالت معابر منطقه ۵ از مرز 7۰ درصد گذشت 5

و با انجام آسفالت بیش از ۶۴2 معبر شناسایی شده و اقدامات روز 
گذشته به این موضوع اختصاص داشت

منطقه 
مشکلات محیط زیستی منطقه و نقش شهرداری در رسیدگی به آنها 6

روز گذشته مورد بررسی قرار گرفت. شهردار در جلسه ای با شهرداران 
نواحی، نکات اجرایی درباره نگهداشت شهر را مورد تأکید قرار داد.

منطقه 
تخریب حمام مرمر در محله وحیدیه این منطقه، به مساحت هزار 8

متر تکمیل شد. این محل قرار است به بوستان مرمر تبدیل شود 
تا به عنوان دومین بوستان این محله و چهلمین بوستان ناحیه ۳در 

اختیار شهروندان قرار گیرد.

منطقه 
نشست مجمع مشــورتی و تخصصی محلات شهر تهران با حضور 9

شــهردار انجام شــده اســت. این نشســت با حضور رئیــس کمیته 
عمران شــورای اســلامی شــهر تهران، شــهردار منطقه۹، معاونان و 
شــهرداران نواحی و جمعی از معتمدین و دبیران محلات در سالن 

جلسات شهرداری منطقه۹ برگزار شد.

منطقه 
تا کنــون 7۵معبــر بــا بیــش از ۱۰هــزار و ۵۴۳تن آســفالت در مســاحتی 10

حدود 7۸هزار و ۹۶مترمربع به صورت دستی و مکانیزه مرمت و روکش 
آسفالت شده است و مهم ترین اقدام روز گذشته این منطقه بوده است.

منطقه 
با حضور عباس شعبانی، معاون هماهنگی و امور مناطق شهرداری 11

تهــران، پروژه هایی همچون روســازی خیابان جنگ، توســعه پایانه 
معین، احداث ساختمان کلانتری و ... پیگیری و نظارت شد.

منطقه 
به همــراه پلیس امنیت و مدیران شــهری منطقه، بازدیــدی از بازار 12

تهران انجام شــد تا با توجه به مســائل ایمنی و امنیتی شرایط برای 
ساماندهی بازار تهران عملیاتی شود. 

منطقه 
با توجه به اهمیــت بازبینی و پایش پل های منطقه بر روی مســیل 13

های محدوده و همچنین مصوبات بازدید های میدانی، مســائل و 
مشکلات ۳۱ پل محور مسیل جاجرود و منوچهری  برطرف شد. 

منطقه 
روشنایی معابر و بوستان های منطقه جزو اولویت های فعالیت های 14

شهری اســت و در همین راســتا بوســتان های آلاله، گلزار، بسیج و 
سهند در منطقه ۱۴مناسب سازی شدند.

منطقه 
شناســایی ظرفیت های مهم ســرمایه گذاری برای بوســتان بعثت، 16

مهم ترین اقدام روز گذشته منطقه بوده است.

منطقه 
با توجه به افزایش گرما و به تبع آن شیوع آفات گیاهی، پایش کنترل 17

عوامل خســارت زا بــا آب شــویی ۶هــزار و ۹۶۵ اصله درخت ســطح 
منطقه آغاز شده است.

منطقه 
شهردار به همراه فرماندار ویژه ری و ادارات مستقل در محل حادثه 20

انفجار محله جوانمرد قصاب، حاضر و پیگیر پایان عملیات و عیادت 
از شهروندان شدند.

منطقه 
اجرای طرح خدمات رســانی به شــهروندان با محوریت پاکســازی و 21

نظافت انهــار و جــداول در تابســتان، مهم تریــن اقدام روز گذشــته 
منطقه بوده است.

منطقه 
جلســاتی با مدیرعامل ســازمان نوســازی، پیرامــون تأمین ســرانه های 18

مورد نیاز شهروندان و اهمیت آن در صدور مجوز برای احیای بافت های 
فرسوده در تقسیم بندی صورت گرفته برگزار و مقرر شد در کمیسیون 
ماده ۵یا به عبارتی همان شیوه ۳۰ به 7۰، تمامی سرانه ها درنظر گرفته 

شده و متقاضیان بایستی به اجرایی شدن آنها توجه داشته باشند.

منطقه 
2۰۰عدد تله های فرمونی به منظور مبارزه با آفات سوسک پوست و 19

چوب خوار درختان کاج و پاکسازی محیط زیست و پیشگیری از انتقال 
آفات در بخش های جنگل کاری بوســتان های 22بهمن، افرا، گلریز، 
پل شهید صنیع خانی تا غرب بزرگراه شهید تندگویان، دانشگاه آزاد 

اسلامی واحد یادگار و عوارضی تهران قم نصب شده است.

منطقه 
در جلسه ستاد اربعین منطقه 22 مقرر شد تا در حوزه خدمات شهری 22

با حضور جهادگران این منطقه بازپیرایی فضای سبز مسیر پیاده روی در 
اســرع وقت انجام و در حوزه حمل ونقــل و ترافیک نیز نقاط حادثه خیز 
مســیر جهــت تــردد راحــت زائــران شناســایی و عملیــات اجرایــی برای 
ایمن سازی  معابر منتهی به پایانه مرزی خسروی در دستور کار قرار گیرد.

منطقه 
اجرای عملیات اصــلاح و تشــتک گذاری درختان منطقه۱۵آغاز شــده 15

است. اصلاح و ایجاد تشتک و آزادسازی طوقه درختان با هدف افزایش 
نفوذ آب به اطراف ریشه، تهویه خاک، هوارسانی مناسب و صرفه جویی 

در مصرف آب همراه با افزایش راندمان آبیاری اجرا می شود.

منطقه 
نصرالله آبادیان، شهردار منطقه 7 همراه با معاون هماهنگی و امور 7

مناطق شــهرداری تهران از پروژه مخزن بتنــی آب خیابان اجاره دار، 
رسیدگی به ساختمان های اســکان کارگری، زیرگذر میدان سپاه و 

پروژه مجموعه ورزشی توکلی بازدید کرد. 


